
Zápis ze setkání vedení kraje se středisky
neděle 11. 11. 2023, Skautský dům Jablonec n. Nisou

Prezence

oblast Českolipsko

středisko Česká Lípa Magdalena Samcová (Mady) - KRJ

středisko Klíč Nový Bor Martin Lischka (Vuk) - KRJ

středisko Doksy Jan Klacek (Kláca) - KRJ

oblast Jablonecko

středisko Jablonec nad Nisou Ondřej Polák (Kasař) - KRJ

oblast Liberecko

přístav Flotila Liberec Lukáš Arient (Bodie)

středisko Mustang Liberec Tomáš Fogl (Net), Jan Ječmeň (Aik)

středisko Šurean Liberec Jan Marek (Janek)

středisko Chotyně Eva Baumruková

oblast Semilsko

středisko Varta Semily Jan Farský (Bagy)

středisko Štika Turnov Stanislav Šefr (Standa)

středisko Jilm Jilemnice Vojtěch Kynčl (Papoušek), Štěpán

Boukal (Bouki)

středisko Údolí Železný Brod Michal Bareš (Komár)

středisko Lomnice nad Popelkou Jan Lengál (Prófa) - KRJ

krajská rada

Lukáš Malý (Králík), Michal Kubánek (Škubis)

Celkem přítomno 9 středisek z 19.



Zápis ze setkání
Úvod a představení

● Králík vítá zástupce středisek a děkuje za účast. Setkání se bude věnovat

proběhlým sněmům a dále diskuzi o problémech, které střediska tíží.

● Představení

○ Bagy - dlouhodobě ve vedení, Balů už celkem vyhořelý, omlazování

vedení oddílů, hledání nového vedení, ale marně, na sněmu nové

vedení nezvolili, budou pořádat další sněm, Bagy zůstane, ale hledá

se zástupce; nebyla to příjemná zkušenost, ale cítí se teď silnější

○ Standa - třetí volební období, hledali zástupce, který by další období

středisko převzal, Sabča ještě zůstala

○ Papoušek - nový zást. střediska, vedoucího zatím převzal Hasky, ale

po roce se plánují prohodit, předtím byl Papoušek jako tajemník

○ Komár - nově zást. stř., situace podobná jako jinde (málo lidí na

funkci)

○ Eva - od roku 2008 se změna nekoná, děkuje kraji za půjčku na jurtu

○ Janek - nový ved. stř., se dvěma zástupci si rozdělili kompetence

○ Net - vedení střediska se nezměnilo, bavili se o změně vedení, ale

nikdo jiný se nenašel

○ Aik - velká středisková diskuze před sněmem -> potřeby

○ Bodie - pokračuje v období, obměněná RK

○ Prófa - nové středisko v Lomnici odštěpením od Semil od 1. 1.

○ Kasař - spousta věcí se udála na skautském domě, dlouho ve funkci,

ale zatím “dobrovolně”, váží si výborné spolupráce s městem

○ Mady - nové vedení a obměna střediskové rady

○ Vuk - od roku 2008 ved. stř., pokračuje dále dobrovolně, nový

zástupce Hejkal, snížení počtu RK a příslib aktivity

○ Kláca - pokračuje dále dobrovolně, nová nadšená zástupkyně, jinak

vedení beze změny, snížení počtu RK a příslib aktivity

● Každý rok se bavíme o nástupnictví, předávání, je to vidět i na kraji, kdy na

počátku byli různí zpravodajové a teď se nám je nedaří najít. Nebát se

(naučit se) delegovat a rozdělit si kompetence.



Informace z kraje
● Králík a Kláca chtějí pokračovat ve vedení KRJ a většina členů také. Kaštan a

Hoody budou končit. Zatím nemáme obsazené jedno místo v KRJ, takže je

možnost pro nadšeného nováčka.

● Krajský sněm 21. 1. 2024

○ podávání kandidátek do 31. 12. 2023

○ členové v RK se možná podle zájmu obmění, ale aktivně nehledáme

○ hledáme servis tým a kand. komisi (Kaštan, Hoody, Prófa, Aik, …)

● Valný sněm

○ kraj schválil příspěvek na dopravu cca 500 Kč na osobu

○ příp. zvážíme možnost vypravit autobus

● Vzdělávací akce v kraji

○ příští ročník ČLK Jizera - vedení kraje děkuje za uspořádání

■ otázka jestli 2024 nebo až 2025

○ ČK VP nebude, dokončuje se VK 5:10 Sever

■ pravděpodobně ČK VP 2025

○ ZZA v Jilemnici 2024 (Jestřáb + Jilm)

○ ZZA v Liberci

■ příští rok nebude, ale pokud by se našel někdo na školení, Zip

by to možná zaštítil

○ Roverské akce

■ stávající tým nebude pokračovat, hledají se zájemci o pořádání

roverských akcí v kraji

■ myšlenka poslední akce, kde by se našel nový tým, ale zatím

nenašli termín

○ Rádcovské kurzy

■ nebojte se otevřít kurzy i pro ostatní

■ podpora od Ústředí/kraje

■ příští rok Frak bude

■ Janek: Koblížek a Žirafa se velmi osvědčili

○ VZ Jablonec

■ dva termíny (přelom květen-červen - Ústředí, říjen - kraj)

● Příspěvek od kraje na cestovné na vzdělávací akce - neváhejte požádat.



○ Bodie: Proplácí se i cesťák, příp. je to nějak omezené na

osobu/cestu?

■ KRJ: Cesťák je možný, ale zjistíme a případně upravíme jasná

pravidla. Zatím máme prvním rokem. Ještě je možné žádat,

ale ideálně do konce listopadu.

○ Janek: V případě, že nelze použít hromadnou dopravu a je nutné

použít auto, tak jsme kryli v ceně hromadné dopravy.

● Grantové kolo

○ Kraj každoročně má k dispozici v grantovém kole kolem 45 tis. Kč.

■ Vuk: Pořádáme střediskovou akci, máme úč. poplatky, něco

dodá středisko a zbytek si požádáme od kraje. Rozpočet akce

mám, takže jen přesunu do formuláře. Je to práce na 20

minut. Může se tak snížit čl. poplatek za akci nebo zpětně

náklady střediska.

○ Grantové kolo se vyhlašuje na jaře a na podzim.

○ V letošním roce jsme rozdali 51 tis. Kč a podpořili jsme tyto akce:

■ Chilkoot z Lomnice,

■ Přednáška o Jamboree a podpora účastníků z přístavu Flotila,

■ Výprava na Roverway 2024 ze střediska Šurean,

■ První rok Fóra SI v Liberci,

■ Vánočky střediska Nový Bor,

■ Výroční schůze střediska Turnov,

■ Mikulášská 2023.

○ Net: Jak je to se skautskými plesy? Historicky nebyly podporovány?

○ Králík a Vuk: Nedokážeme říct, je možné že se krajská rada dohodne

jinak a plesy budou podporovány.

○ Bodie: Když mám akci v lednu, musím počkat na jaro a pak zažádat

a peníze dostanu v červnu? - KRJ: Ano

● Medaile severu

○ KRJ udělila několik vyznamenání Medaile severu. Pokud byste chtěli

někomu poděkovat v rámci střediska, kraje, využijte tuto možnost.

Všechny informace na webu.

● Termíny

○ vyúčtování provozních dotací do 8. 12. 2023

○ skutečnost táborů do 15. 11. 2023



○ registrace do 31. 1. 2023 - kraj založí, jakmile to bude možné

● Krajská rada po dlouhé době snížila členský příspěvek z 50 Kč na 35 Kč.

Důvodem je dostatečná rezerva kraje. Seleška si bude budovat rezervu

primárně ze svých příjmu, to by mělo vést k navýšení cen pronájmu Selešky.

● Apelujeme na reálné a aktuální zdůvodnění výjimek z registrace.

● Vuk a Bagy: Kvituje včasnou informaci od Náčelnictva k podobě čl.

příspěvku dlouhodobě dopředu, ale mrzí ho, že Ústředí zakládá registrace

tak pozdě.

Informace ze středisek
Doksy

● Přetlak ve všech oddílech

● dohání výjimky z kvalifikací - lidi kolem 30 let na jabloneckých VZ,

administrativní oddělení oddílů

● klubovna - historicky oprava zdí, do budoucna výměna oken, řešení vody -

studna nebo městský řad?

● účet u FIO a termínovaný vklad

● BS rozdávání 17. 12. z nádraží na náměstí - necítí zájem ze strany veřejnosti,

rozdávají si občané sami v ulicích?

● špatně zakreslená klubovna - řešení s městem

● táborová louka u Holan - nabízí 1 turnus v srpnu, konstrukce na jídelnu, na

kuchyň

○ 35,- Kč/osobu, ale min. 20000,-/14 dní

● jednání s městem ohledně další podpory

Nový Bor

● účet u FIO - propojení s h.skautingem, rezerva na termínovaném vkladu

● finanční podpora městem na provoz, klubovna v nájmu i k zapůjčení

● louku na tábor točí, snaží se střídat, problém sehnat louku na příští rok

● do budoucna plán pořídit louku

● vyzvednou BS a 23. rozdávání na náměstí, zároveň setkání bývalých členů a

rodičů

Česká Lípa

● velká klubovna v ČL k pronájmu, chata Maruška v Lužických horách



● opravená fasáda u klubovny ze 3. stran (i dotace z města), nová kamna a

vyvložkované komíny

● plná kapacita v oddílech, nenabírají

● z diskuze ke Strategii vzešel podnět k více akcímmezi rádci a rovery, bez

účasti dětí, ke stmelení

● BS v klubovně jeden den a druhý den roznos na objednávku, na Vánoce

nebo týden před Vánoci?

● 2. ročních “skautského ramínka” ve spolupráci s charitou - bazar oblečení

● shání tábořiště na srpen

● čestná stráž u Lípy svobody

Jablonec

● SD ve vlastnictví, zateplený, otopná soustava na dálku

● loděnice na přehradě - možná čeká rozvoj

● skvělá spolupráce s městem

● základna Modrá hvězda v Tanvaldě k dispozici

● 2 tábořiště v Raspenavě, kam dlouhodobě jezdí; vodáci v Mutiněvsi

● účet u FIO, finance protáčí, ekonomicky funkční

● vzdělávání komisí pro VZ, ale jinak v oddílech vzdělávání a výchova s

velkými rezervami

● cesta zjednodušení vzdělávání, ne kompetencemi a dalšími balíčky

● přetlak v oddílech, nejsou vedoucí

Lomnice nad Popelkou

● dost vedoucích díky dospění generace původních skautů, aktuálně 7 lidí na

vzdělávacích akcí

● nová klubovna už začíná být malá, řeší možné zastřešení terasy

● hledají tábořiště, jezdí na “zelenou louku” a staví, hledají tábořiště pro příští

rok na 2. červencový týden

● obnova živého Betlému, udržují BS do Štědrého dne a rozdávají ho na 3-4

místech; uchovávání promyslet dopředu

Flotila

● FIO, jedna karta, na účet přístup vedení střediska plus hospodářka

● klubovna u přehrady, činnost navzdory rekonstrukci přehrady

● louka s boudou u Andělské Hory u Chrastavy - na tábor není ideální, ale

víkendovky dobré

● tábor na louce u Stvolínek dlouhodobě pronajímaný



● přednáška s promítáním U Fryče z WSJ v Koree

● 13. ledna Námořnický ples U Košků

Mustang

● obecně středisku se daří, v oddílech obměněno vedení

● pokus o nástupnictví

● účet u FIO, vyšší rezerva financí na novou klubovnu

● Hanychov - velká výzva

● louka ve Vápně k táboření střediska, řešení lesů kolem

● ples v dubnu

● řešení efektivity střediska a spolufungování oddílů

Šurean

● získal tábořiště na Farské louce - podmínky na 90 let ke skautské činnosti

● tábořiště Klamorna na Mohelce

● klubovna v Tiché ulici v Lidových sadech

● nabídka spolupráce s finskými skauty

● FIO, každá polovina “svůj” účet

● BS přivezou z Pardubic, pak je na faře či v kostele

Chotyně

● vyčerpaná rezerva - nákup jurty ke klubovně

● FIO, prakticky nic přes hotovost

● pozemek v Černé Novině - řeší se odkup, případně vojenské lesy by poskytly

jiné místo

● BS - 4 místa navázaná na další akce - víc a víc žádanější

Železný Brod

● plánují přechod od KB k FIO

● podařilo se propachtovat s městemMalá Skála území (tábořiště) - úklid za

užívání

● klubovna je v dlouhodobém pronájmu + město platí energie

● původní plány na stavbu nové klubovny zatímměsto upozadilo

● aktivace nových oddílů se ze zdr. důvodů nepovedla, ale mají teď aktivní

RoS a benjamínky

● BS - distribuce v den příjezdu na fary, poté různé podniky a akce na

předávání světla

Jilm Jilemnice

● pořádali oblastní kolo SZ, Sranda hry a Hry bez hranic a ZZA + doškolení



● klubovna s pozemkem vlastní ale okolí ne, aktuálně řeší

● v plánu úpravy vstupu ke klubovně z důvodu řádně neuklizených

výkopových pracích

● volný turnus na tábořišti u Nové Paky

● rozbíhá se projekt oddílových pokladen pod střediskem

● účet u ČS - práva vedení a hospodářka bez karty

● dotace od MŠMT, skaut. kraj, město (50 tis.)

● členská základna klesla u vlčat a benjamínků a ubývá skautů, skautek a RS

○ nedaří se motivovat k dlouhodobější aktivitě

● probíhá doplňování kvalifikací, ale u některých oddílů budou ještě žádat o

výjimku

● jeden ze studeneckých oddílů řešil změnu tábořiště z důvodu kácení před

létem

● smlouva s biskupstvím o pronájmu fary

● klubovna s nocležnou opravena a už se pronajímá

● BS - 23. 12. rozdávají na náměstí v Jilemnici

Turnov

● po náborech 50 dětí do nových družin

● na Ostrově se nedaří dokončit rozdělanou stavbu - svépomocí to nejde

● úpravy salónů - dotace od Ústředí, dotace na novou kuchyň od SZFI

● 2 inventáře na 7 táborů nestačí, takže se bude řešit další

● volné tábořiště ve Třtí - víkendové přespání na max 2 týpka (půl hodiny od

zast. Sychrov)

● malý sroubek Krčka pro 15 lidí - rezervace nutná 4 měs. dopředu

● účty u FIO, vedení stř. a hospodář, oddíly tlačí na své účty

● BS - 5 termínů na vánoční vystoupení

○ 16. 12. Valdštejn

○ 17. 12. kaplička v Prackově

○ 23. 12. na náměstí v Turnově

Semily

● BS - vyzvednutí při příjezdu, rozdávání před Vánoci

● RK - tři lidi (budoucí hospodářka)

● účet Moneta, velká rezerva připravena na nákup louky

● 100% náklady na vzd. akce při úspěchu jinak půlka

● středisko vyplácí oddílům částku na dítě dle výprav



● rekonstrukce klubovny - nová střecha a sklep, klubovna na půdě

(participativní rozpočet) budova není jejich

● skauti, skautky v oddílech volno, jinak plno

● plánují rozjet oddíly v Rokytnici - dotace na nové oddíly od Ústředí

● energie Bidli - Skautská energie se vyplatila

● registrace se vybírá na školní rok

● chata u Jizery - pro 10-15 lidí, kamna, možnost pronájmu

Diskuse
Strategie + Fóra SI + Patronáty - Prófa

● Strategie 2030 obsahovala 11 témat a členové v rámci lokálních akcí a besed

mohli nad tématy diskutovat a předat Ústředí výstup.

● Teď proběhl strategický víkend, po kterém se některá témata vyřadila a

poupravila. V tuto chvíli u Náčelnictva, které to bude schvalovat v prosinci a

bude předkládat ke krajským sněmům.

● V Liberci a Turnově máme Fóra SI, kde se např. pořádaly strategické besedy.

Zároveň je to prostor pro zajímavé přednášky, akce, aktivity.

● Do Patronátů je zapojeno více středisek v kraji (min. většina z přítomných).

Grantový program pro Patronáty v rámci škol - další lokality.

● Vuk: V Boru máme dvě lokality. PR Klíč - chráněné druhy rostliny,

oplocenky, vystřihování rostlin a v rámci patronátu pořídily zahr. náčiní.

Akce s rodiči, vzdělávání. Novoborská amazonie - vázla komunikace

● Bagy: V Semilech je mokřad. Bahnisko se starými vrbami a osikami.

Vykopali a uklidili díry a jsou z toho malé rybníčky a vracejí se různé

živočišné druhy. Oddíly se střídají.

● Kasař: V Jablonci je “Vápeňák”. Funguje to velmi dobře, děti se vzdělávají.

Odstraňování náletových rostlin.

● Mady: Louky při Ploučnici od České ornitologické společnosti. Prořezávají

vrby, odvážejí trávu. Dvě až tři akce ročně, střídají se dva oddíly a lokalitu

využívají k programu.

● Škubis: Skalní město v Hruboskalsku, dva oddíly. Čištění schodů a ptačích

budek. Děti o to ale nemají moc zájem - jak namotivovat?

● Eva: Jak si představujete patronáty ve školách?



○ Prófa: Bývá to lokalita v okolí školy. V tuto chvíli asi 60 škol, ale cíl

400 škol. Škola se může přihlásit a pak se pro ni hledá lokalita nebo

to jde i obráceně. K lokalitě se shání průvodce.

Efektivita střediska, kompetence
● Net: Vydefinovali jsme si oblasti kompetencí a oddíly musí vybrat ze svých

řad členy, ale nefunguje to.

● Králík: Rozdělení kompetencí je důležité, je potřeba si je specifikovat a pak

rozdělit a delegovat.

● Bagy: Oddíly berou jako povinné hlášení co dělají, nevnímají, že by si měli

pomáhat. Po středisku chtějí zázemí a oni se starají o výchovu.

● Střediska si navzájem nasdílí výčet kompetencí.

● Vuk: Krize ve vedení jednoho z oddílu, zasahují i rodiče. Odmítají převzít

zodpovědnost.

● Bagy: Velmi uvažujeme o nějaké oboustranné dohodě (smlouvě).

● Bagy: Oddíly mají tendenci trochu mlžit, neříkají problémy, které mají.

● Kasař: Důležitá je pravidelnost rad.

● Vuk: Prokládání střediskových rad střediskovou akcí. Vydrželo pouze pár

měsíců.

● Mady: 2 měsíce jsme teď neměli radu a jako odd. mi to fakt chybí. Důležitá

je pravidelnost, i když nechceme nic řešit tak je lepší se sejít.

● Papoušek: rada jednou za 2 měsíce

● Bouki: Podobný model jako v Jablonci - rozdělení na větve. Technické

versus výchovná část.

● Prófa: Nemáme problém se svěřovat, někdy to mohlo být i demotivující pro

rádce. Oddělená rada - oddílové klidně i společně a středisková rada - více

technická.

● Bagy: 2x do roka teambuildingová akce, akorát na ni nejezdili mladí.

● Kasař: Na radě neřešíme baráky a hospodaření.

● Eva: My na středisku nemáme s tímhle problém, protože jsme malé

středisko.

Zapojení rodičů
● Vuk: U nás využíváme zejm. maminky na vedení Benjamínků.

● Kasař: Benjamínci u nás mají jen rodiče a jsou velmi saturovaní.

● Bagy: Máme problém, aby se účastnili např. brigády



● Bouki: Pořádáme Hry bez hranic a nějaká pomoc od rodičů by se nám

hodila, dríve to tak bylo, ale teď je to spíš “tady máte čl. příspěvek, jste

kroužek, tak se starejte”. Problém i uhnat rodiče, aby dali vědět, že na

výpravu dítě jede.

● Bodie: Máme akce pro rodiči, poslední den tábora a na podzim plavba.

● Papoušek: Schůzky pro rodiče, před registrací, před táborem, … ale chodili

tam ti stejní, od nováčků nechodili, takže jsme to zrušili.

● Prófa: Balů v Semilech dělal výpravy pro vlčata s rodiči.

Výčet témat k diskuzi
● fungování střediska - vztah oddíly - středisko

● kapacita oddílů, jak řešit? kapacita a motivace vedoucích?

● předávání střediska (oddílů) a obecně nástupnictví

● vzdělávání - kompetenční, zážitkové

● de/motivace 16+ pro další práci, jsou v plánu nějaké akce? jak je udržet?

● oblastní setkávání - v rámci závodů (ZVaS 2024 - komunikace mezi

pořadateli)

● příspěvek na pořádání

● finance - hotovostní pokladny, termínované účty, platební karty, oddílové

účty, dispoziční práva

● Seleška - přebírání ubytování, pobyty oddílů

● nemovitosti, pozemky, tábořiště

● BS


